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Bemutatkozás
Zakor Fruzsina Eszter vagyok, jelenleg ötödéves építőművész szakirányos hallgató. Kisvárdában születtem
1999.12.13-án, lakóhelyem Záhony. Tanulmányaimat is itt kezdtem meg a Záhonyi Árpád Vezér Általános
Iskola és AlapfokúMűvészeti Iskolában, majd a Nyíregyházi Művészeti Szakgimnáziumban folytattam, végül
pedig a Kisvárdai Bessenyei György Gimnázium emelt német nyelvi osztályában tettem érettségit 2018-ban.
Tanulmányaim során mindig foglalkoztatott a közélet, az ezért való cselekvés, így az ezzel kapcsolatos
tapasztalataim is innen erednek. A felvételi eljárást követően a Budapesti Műszaki és Gazdaságtudományi
Egyetem Építészmérnöki Karán tanultam tovább, ahol már a kezdetektől lehetőségem nyílt betekintést
nyerni az itteni közösségi életbe, és igyekeztem is aktív szerepet vállalni benne.
A Hallgatói Képviselet iránt 2019 tavaszán kezdtem el érdeklődni, majd az őszi Tisztújítást követően
elsőkörben Működési felelősi, majd Pályázati referensi pozícióban tevékenykedhettem. A 2020-as Tisztújítás
során alelnöki pozícióra kértek fel, majd 2022 áprilisában adtam le az elnöki pályázatot, és azóta is ezen a
poszton igyekszem koordinálni a Képviselet működését.
Az elmúlt másfél évben az eddigiekben megfogalmazott célok elérésére törekedtem, és az alábbiakban
szeretném értékelni és összefoglalni ezeket, mindemellett pedig ismertetném a Képviselettel kapcsolatos
jövőbeli terveimet és gondolataimat.

Az előző időszak értékelése
Az előző ciklusban igen nagy átalakuláson ment keresztül a Képviselet, mivel az őszi Tisztújítás után kilenc új
emberrel gazdagodtunk, ugyanakkor tapasztalt képviselők csak hatan maradtak. Mindez gyökeresen
megváltoztatta a működést, hiszen azonfelül, hogy az általános képviselői feladatok betanítása folyt, rögtön
területi tudást is fel kellett halmoznia az embereknek. A gyors �uktuáció gyakran szül ilyen helyzeteket, és
éppen emiatt a tavaly őszi időszak egyszerre volt nagy kihívás és lehetőség is. Az elmúlt évek tapasztalatai
alapján jellemző, hogy az emberek egyre kevesebb időt töltenek a rendszerben, emiatt minél előbb kap egy
képviselő feladatot, annál több ideje van elmélyedni benne és az alapfeladatokon felül fejleszteni a területen.
Azzal, hogy a jelenlegi képviselet nagy része így kezdett bele a tevékenységébe lehetőségünk nyílt arra, hogy
egy biztos alapot teremtsünk, ugyanakkor azt gondolom, hogy ha az általános tudást nem sikerült
elsajátítania egy képviselőnek akkor nem lesz mire építeni a dolgot. Eleinte igyekeztünk kifejezetten nagy
�gyelmet szentelni arra, hogy csapatként összeszokjunk és kialakuljon egy gördülékeny kommunikáció,
amely hozzá tud járulni a tudás felszívásához és a problémák megelőzéséhez. Egy év távlatából úgy látom,
hogy ezzel kapcsolatban jó úton haladunk, és az előző pályázatomban említett biztos közeg, amelynek
kialakítására törekedtünk elkezdett beérni, és ez leginkább a most csatlakozni vágyó hallgatók visszajelzéseiből
derül ki.
Az elmúlt egy év során kari és egyetemi téren is fontos folyamatok zajlottak, amelyekkel kapcsolatban mindig
együttműködésre törekedtünk. Azt gondolom, hogy a jelenlegi Kari vezetéssel jó kapcsolatot ápolunk és
bátran vitatunk meg kérdéses dolgokat is, amelyek során igyekszünk a hallgatói és oktatói érdekeket közös
nevezőre terelni. Kari oldalon az elmúlt ciklusban az egyik leginkább hallgatókat is érintő történés, hogy
január hónapban oktatási dékánhelyettes váltás történt, és bár eleinte ez több idő befektetést kívánt mind
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hallgatói, mind a kari vezetés részéről, a motiváltságnak hála viszonylag hamar sikerült kialakítanunk egy
olyan kommunikációt és működési folyamatot, amely során gördülékennyé vált az ügyintézés és az oktatást
érintő problémák megoldása is. Utóbbiból az időszakban akadt bőven, hiszen az őszi félévben bevezetett új
specializációs rendszer és az új mintatanterv első két féléve volt ez, így mint minden nagy volumenű változás
során, itt is jelentek meg nem várt problémák vagy felmerülő különleges szituációk. Bízom benne, hogy ezek
kezelése minden esetben megfelelően történt, hiszen képviseleti és a kari vezetés oldaláról is azt láttam, hogy
az eseti kezeléseken felül igyekeztünk hosszú távú megoldást is kínálni, amelyek a későbbiekben is
alkalmazhatóak lesznek.
A HÖK rendszer egészét tekintve az Egyetemi Hallgatói Képviselet (EHK) és a Kari Képviseletek között
egyre nagyobb fokú az együttműködés, amely leginkább az EHK-delegáltak és a KHK elnökök
egyeztetéseiben nyilvánul meg. Ennek köszönhetően egyetemi szinten is egységes álláspontot tudunk
képviselni, törekszünk a hallgatók tájékoztatásának szervezettségére is, és a mindenkit érintő témakörök
megvitatása is egyre gyakoribb, mindamellett, hogy a karok közti tapasztalatok és jó gyakorlatok megosztása
is fontos.

A következő ciklus elképzelései
AKépviselet belső működése
A most kezdődő ciklus több tekintetben biztos alapokkal tud elindulni, hiszen az eddig tervek alapján a
jelenlegi Képviselet egy embert leszámítva változatlan marad, így ilyen értelemben az eddigi tevékenység tud
majdhogynem megszakítás nélkül tud folytatódni. Ugyanakkor tudatosan igyekeztünk készülni arra is, hogy
egy esetleges nagyobb cserélődés során se maradjunk emberek nélkül, és az utánpótlás rendszerünknek hála
érdeklődő, friss Képviselőink is lesznek az időszakban szép számmal. Az integrálás és a tudásfelszívás minden
Tisztújítást követően kiemelt feladat, így most is annak tekintjük. A csapatkohézió fejlesztése érdekében
örülnék, ha több időt tudnánk együtt tölteni szervezeti szinten a kötelezőkön túlmutatóan is, és ha mindenki
felelősségének érezné a társaság összekovácsolását és a kapcsolatok kialakítását.
Belső működés tekintetében az egyik legnagyobb feladat a bizottságaink szerepének újrade�niálása, hiszen az
utóbbi időben ezek működésének hatásfoka lecsökkent. Szeretném, ha ki tudna alakulni egy olyan bizottsági
kultúra, amely mindenki számára előnyös és a benne lévő tagok e�ektíven tudják végezni a feladatokat.
Ennek első lépése, hogy a következő időszak bizottság vezetőivel lefektetjük az alapokat, területenként
határozunk meg egy célravezető működési folyamatot, és ezen elképzelések mentén a Képviselők érdeklődési
területük és képességeik szerint kerülnek be a bizottságokba a leghatékonyabb munkavégzés érdekében.
Az előző ciklus második felében belekezdtünk a Szervezeti és Működési Szabályzatunk felülvizsgálatába is,
amelyet a következő időszakban, az elnökségem alatt szeretnék befejezni. A szabályzataink felülvizsgálata
időről-időre igen fontos, és remélem, hogy a jelenleg megkezdett folyamattal sikerül a szervezetünket
átláthatóbbá tenni, mindemellett pedig bízom benne, hogy a Képviselők lexikális tudása is tud fejlődni.

Vezetőség
2022 áprilisa óta tevékenykedünk ebben a felállásban Vigyikán Vincével, és a most kezdődő ciklusban is őt
szeretném felkérni alelnöknek. Azt gondolom, hogy az elmúlt másfél évben sikerült kialakítanunk egy olyan
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a munkamorált, amely számunkra is praktikus és bízom benne, hogy a Képviseletnek is előnyös. Úgy érzem,
hogy az átgondolt döntéshozatal jellemzi szervezetünket és szeretném, hogy ez továbbra is megmaradjon.
Mindezeken felül azt gondolom, hogy szót kell ejtenünk az utánpótlásról, hiszen erre fokozott �gyelmet
szeretnék fordítani már a Tisztújítást követő időszakban annak érdekében, hogy a minket követő vezetőség
minden eszközt megkapjon a sikeres induláshoz, és így szeretnék segítséget nyújtani abban, hogy a Képviselet
számára is a legjobb felállást sikerüljön megtalálnunk a jövőt illetően.

Oktatási terület
Oktatási területen hosszú időszakon vagyunk túl, hiszen kicsit több, mint egy évvel ezelőtt került bevezetésre
az új mintatanterv és az új specializációs rendszer is. Ez az alapos felkészültség ellenére is sok váratlan helyzetet
és megoldandó problémát szült, amelyeket a Dékáni Vezetéssel közösen igyekeztünk megoldani, bízom
benne, hogy sikeresen. Emellett a mintatantervek, előtanulmányi rendek folyamatos aktualizálása és
tisztázása halaszthatatlan feladat, hiszen minden hallgató számára elérhetővé kell válni a számára releváns
dokumentumoknak. Ezt és a megfelelő szintű tájékoztatást továbbra is elsődleges feladatnak tekintjük
ugyanúgy, ahogyan a hallgatói kérdések és problémák megoldását. Utóbbit szeretném, ha a következő
időszakban az eddigieknél hatékonyabban tudnánk végezni, és a lehető leggyorsabban tudjuk megoldani a
felmerülő nehézségeket.
Jelenleg is futó program azMSc képzésünk felülvizsgálata, hiszen amellett, hogy fontos az alapos és átgondolt
tudás átadása ezen időszakban a hallgatók a tanulmányaik mellett gyakran folytatnak más, szakmai
tevékenységet is. Ezek támogatása hasonlóan lényeges, mint a továbbképzés, így a megfelelő pedagógiai
stratégia használata mellett az igények összehangolásán igyekszünk dolgozni, és a hallgatók számára egy élhető
és kedvező rendszert kialakítani a kari vezetéssel egyetértésben.
A Tanulmányi és Vizsgaszabályzat folyamatos változásainak véleményezése és nyomon követése kiemelt
feladatunk, a jelen időszak legnagyobb változásairól a hallgatókat is igyekeztünk informálni. Ezt követően a
kulcsfontosságúnak érzem, hogy a nemrégiben felmerülő kompetencia elismerés kérdéskörével kari szinten
foglalkozzunk, és megfelelő eljárásrendet dolgozzunk ki ennek kezelésére. A következő felvételi időszak
mellett sem szabad szó nélkül elmennünk, hiszen 2024-től új felvételi rendszer kerül bevezetésre, amely
gyökeresen változtathatja meg az eddigi gyakorlatot. Különösen fontos, hogy erre időben felkészüljünk és
kari szinten megfelelően kezeljük majd a hozzánk érkező hallgatókat.
Összességében úgy látom, hogy az a fajta hallgatóközpontú, pedagógiai módszereket nem mellőző
gondolkodásmód, amely egyre inkább övezi karunk oktatását mindenképpen előremutató, és bízom benne,
hogy ezen folyamatok a következő időszakban ki tudnak majd teljesedni.

Juttatási terület
A juttatás területét három részben szeretném taglalni, elsőként a pályázatokkal és ösztöndíjakkal kezdeném.
A Műegyetemi Egységes Pályázati és Elbírálási Rendszer (MŰEPER) rendszerre való átállást követően a
pályázás és pályáztatás mostanra már gördülékenyen megy, így szeretném, ha az ösztöndíj kiírásaink tartalmi
részeire fordítanánk a �gyelmünket. Az előző ciklusban felülvizsgálatra került egy ösztöndíj pályázatunk
kiírása, azonban jelenleg a szakmai ösztöndíj pályázatainkat szükséges a leginkább megvizsgálni. Az elmúlt
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időszak tendenciája alapján sajnos kevésbé voltak népszerűek az említett pályázatok, amelyek okát kell
megtalálnunk elsősorban. A Kari Táborban kísérletet tettünk ezek népszerűsítésére, ezen túl azonban
szükségesnek tartom, hogy hallgatói vélemények alapján felülvizsgálat is történjen, hogy az esetleges
problémákat kiküszöbölhessük. Mindezek mellett a Tanulmányi ösztöndíj kérdéskörének megvitatását is
elengedhetetlennek tartom, hiszen a homogén hallgatói csoportok kialakítása minden szorgalmi időszak
kezdetén aktuális téma, és az oktatás, vagy akár kollégiumi területtel karöltve ezek átgondolása egy igen égető
feladat számunkra annak érdekében, hogy az ösztöndíj osztása a lehető legkorrektebb módon történhessen.
Kollégiumi területen fontosnak tartom az átláthatóságot, így a nyár végén elkezdődött a kollégiumi
férőhelyosztás rendszerének felülvizsgálata is. Ez egyrészt a kollégiumi felvételi csoportok átgondolását jelenti,
ahogyan már a pályázat terület tanulmányi ösztöndíjról szóló részében is érintettem, illetve magának az osztás
metódusának vizsgálatát is. A ciklusban elsődleges cél tehát, hogy ezen folyamat befejeződjön, ám
mindemellett a kollégium területének folyamatos fejlesztését is szeretném szem előtt tartani.
Szociális területen a jelenlegi helyzetet mindenképpen szeretném, ha sikerülne fenntartanunk, hiszen azt
gondolom, hogy referensi és bírálói szinten is magas minőséget képviselünk. Az persze továbbra is igaz, hogy
alapvetően ez egy nehezen elsajátítható és speci�kus terület, így a továbbiakban is dolgoznunk kell azon, hogy
a Képviselet egyre nagyobb része rendelkezzen naprakész információkkal és a lehető legtöbben relevánsan
tudjanak nyilatkozni ebben a témában is. Ehhez a leginkább a Belső Szociális Bizottság fellendítése tudna
hozzájárulni, hiszen így a Képviselők számára egy külön platform nyílna a szociális területtel kapcsolatos
kérdéseik vagy felmerülő problémák megvitatására és a tudás átadására. Ez természetesen nagyban függ az
ezzel foglalkozó Képviselő elképzeléseitől, de remélem, hogy a fentiek átgondolása számára is segítség lesz, és
akár a Hallgatói Szociális Bizottsággal is közvetlenebb kapcsolatot tud majd kialakítani a Képviselet.

Gazdasági terület
Ezen területen érzem leginkább, hogy HÖK rendszer szinten továbbra is vannak hiányosságok, és nehezen
történnek előrelépések. Az ezzel kapcsolatos problémák sokszor rajtunk kívülálló okok miatt alakulnak ki, így
ezek kezelése olykor még nehezebb feladat. Azt látom, hogy a saját szervezetünk képviselőinek tudásszintje
fejlődött, ugyanakkor még továbbra is vannak előrelépési lehetőségek ilyen tekintetben. Mindezek ellenére
Kari HK szinten törekszünk a felelős és eredményes gazdálkodásra, és ehhez a továbbiakban is szeretném
tartani magunkat.

Külügyi terület
Külügyi színtéren a ciklus legnagyobb volumenű feladata az Erasmus pályázatok bírálása, amellyel
kapcsolatban örülnék neki, ha az időszakban felmerülő problémákat a lehető legrövidebb határidővel
tudnánk megoldani. A pontrendszer a szakmai ösztöndíj pályázatainkkal nagyban összefügg, így praktikus
lenne ezek összehangolása, hiszen átláthatóbb és egyszerűbb rendszert tudna eredményezni.
A pályázat segítségével egyre több hallgatónak nyílik lehetősége külföldi tagintézményekben eltölteni a
képzésük egy részét. Az elmúlt időszakban egyre népszerűbb téma a kiutazás, emiatt is kiemelten fontos,
hogy ezzel kapcsolatban is megfelelő mennyiségű információt bocsássunk a hallgatók rendelkezésére. Ezt a
BME Abroad csoporton keresztül szeretnénk megtenni, ahol célzott megkeresésekkel nyújtanának segítséget
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a már hazaérkezett hallgatók a most kiutazók számára. Az ezzel kapcsolatos párbeszédek beindítása nem
egyszerű feladat, ugyanakkor bízom benne, hogy a pályázat nagy népszerűségének köszönhetően egyre több
emberhez jut majd el a csoport elérhetősége.
Mindemellett a külföldi hallgatóink informálására is egyre nagyobb �gyelmet fordítunk, és a ciklusban ehhez
szeretném is tartani magunkat, hiszen hasonlóan fontos, hogy a más országokból érkező diákok is megtalálják
itt a helyüket és számukra is elérhetőek legyenek a releváns információk. Fontos feladat továbbá a Külügyi
Testületünk szabályzati hátterének véglegesítése, így a szervezet legitimizálása után segítségükkel teljes joggal
tudnánk segíteni a külföldi hallgatóinkat is.

Közélet és rendezvények
Az Építészmérnöki Karon működő közéletet továbbra is kiemelkedőnek tartom, és a Képviselettel elsődleges
célunk, hogy ez ne veszítsen a színvonalából. Az itt lévő hallgatók mind aktívan hozzájárulnak ehhez, s a
belőlük kialakult hallgatói csoportok és testületek áldozatos munkáját igyekszünk megfelelően meghálálni.
Azt gondolom, hogy egy jól működő közösségi élethez elengedhetetlen az oda�gyelés és a lelkesedés, így ezek
megőrzésére szeretnék törekedni a területen tevékenykedő Képviselők segítségével. Nagy érték, hogy ennyire
sokszínű és mindenkit magával ragadó az a hallgatói élet, amellyel itt találkozik az ember, ugyanakkor pont
emiatt szükséges kifejezetten �gyelnünk a túltelítettségre. Olvasatomban ennek feloldására a hallgatói
csoportok kooperációi jelenthetnek megoldást, amelyek szépen alakultak az elmúlt időszakban. Ezek
szorgalmazását a továbbiakban is szeretném fenntartani, és a közéleti utánpótlásra is lényeges oda�gyelnünk.
Ezek mellett külön kiemelném a hallgatói rendezvényeinket, hiszen nagy részét teszik ki az évünknenk.
Ezekkel kapcsolatban minden alkalommal igyekszünk visszajelzéseket begyűjteni, ugyanakkor azt látom,
hogy ezek felhasználása az eddigieknél hatékonyabban is történhetne. A Rendezvény Csoport nagy
utánpótláson ment keresztül, ám épp emiatt is egy kisebb szintű szervezeti átgondolást éreznék szükségesnek
annak érdekében, hogy a létszám növekedésével egyenesen arányosan a minőség és a szervezettség is magasabb
szintre kerüljön. Ebben az eddigiekben a jelenlegi vezető partnernek bizonyult, és remélem, hogy a
továbbiakban is hasonló hatásfokkal tud majd folytatódni ez a folyamat.

PR és kommunikáció
A korábbiakban és a továbbiakban is elsődleges célja a Képviseletnek, hogy a működése átlátható legyen, és
hogy minden fontos információt a hallgatók tudomására juttasson. Utóbbi igazán fontos, ugyanakkor
emellett elengedhetetlennek tartom, hogy Képviseleti szinten is tájékozottak legyünk nem csak a szabályzati
vagy a HÖK rendszert érintő dolgokkal kapcsolatban, hanem a kari hallgatókat tekintve is. Mindezért
szeretném, ha a HK az eddigieknél jobban tudna kapcsolódni a közösségi élethez, és a transzparens működés
jegyében elsőkézből tudnának segítséget és választ nyújtani a hallgatóknak.
Ezenfelül a külső szervekkel való kommunikációról is fontos felelősen gondolkodnunk, hiszen a
működésünkhöz nagyban hozzájárulnak. Jelenleg jónak tartom a Képviselet kapcsolatát a külső szervekkel és
a Kari vezetéssel is, így a továbbiakban is szeretném, ha ez megmaradna.
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Összegzés
A fentieket összevetve azt gondolom, hogy a Képviselet biztos lábakon áll az egyes területek és az utánpótlás
tekintetében, így sok lehetőséget látok a fejlődésre. A következő időszakban az elsődleges célom a jelenlegi
helyzet fenntartása, és az alapfeladatokon túlmutató tevékenységek szorgalmazása, hogy a Képviselet ne csak
ellássa a feladatait, hanem kiemelkedő szinten tudjon velük foglalkozni és fejlődni.
Mindent összevetve továbbra is szeretném, hogy a Hallgatói Képviselet egy olyan szervezet legyen, amelyhez
bizalommal fordulnak a hallgatók, és minden aggály nélkül fogalmaznak meg számára kérdéseket,
visszajelzéseket. Ezt elősegítve elengedhetetlennek tartom gördülékeny belső működést is, hiszen ha az
egymás közötti együttműködés megfelelően működik, akkor a képviselet megjelenése és működése is
áttekinthetőbb tud lenni. Azt remélem, hogy a Képviselők hasonlóan biztos alapokon érzik a működést, és a
tevékenységüket követően szeretettel gondolnak majd vissza a szervezetben eltöltött időre.

Bízom benne, hogy sikerül azonosulnotok a gondolataimmal és támogathatónak találjátok az
elképzeléseimet!

Zakor Fruzsina Eszter
2023.09.11.
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